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Από το υπ’ αριθ. 10/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 265/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση κατ’ αρχήν σύναψης δανείου 
από πιστωτικό ίδρυμα για την εξόφληση 
ληξιπρόθεσμων και μη οφειλών του 
Δήμου. 

 
       Σήμερα 16 Απριλίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 12-4-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Σ. Παναγιωτίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Σ. Κρομμύδας 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Η. Σοφιανίδης 
5. Π. Παυλίδης   Π. Ποταμόπουλος 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Π. Πιτούλιας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Γ. Μανακούλης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Β. Ρήσσου 
9. Α. Δελαβερίδης   Ι. Ταρασίδης 

10. Α.  Τσιάρας   Απόντες Πρόεδροι 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Τοπικών Συμβουλίων 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης    
14. Κ. Τρανίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 260/2007 

απόφασης αποχώρησε ο κ. Ε. Γουναράς.   
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 261/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς.  
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 264/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Μ. Τρανίδης. 
 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 265/2007  απόφασης 

15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Χ. Γεωργιάδης 
19. Β. Γιαννουλάκης 
20. Ι. Ακριβόπουλος 
21. Ε. Σοφιανίδης προσήλθε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης και αποχώρησε ο κ. Χ. 

Γεωργιάδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 266/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 269/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης.  

22. Μ. Σακαλής 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανιδης 

 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 5ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 11-4-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 176 παρ. 1 του Ν. 3463/2006 του νέου 
Δ.Κ.Κ., οι Δήμοι μπορούν να συνομολογούν δάνεια με το κράτος, με αναγνωρισμένα 
πιστωτικά ιδρύματα χρηματοπιστωτικούς οργανισμούς της Ελλάδος ή του 
εξωτερικού και με κάθε είδους δημόσιους οργανισμούς και Ν.Π.Δ.Δ. για την 
πραγματοποίηση σκοπών της αρμοδιότητας ή της δράσης τους, περιλαμβανομένης 
και της αποπληρωμής ληξιπρόθεσμων υποχρεώσεων ή μη οφειλών. 

Με την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου που αφορά την σύναψη του 
δανείου, πρέπει να καθορίζονται ο σκοπός, οι όροι του και η τοκοχρεωλυτική δόση. 

Με τα δεδομένα των βιβλίων του Δήμου, τα οποία θα αποτυπωθούν και στις 
Οικονομικές του καταστάσεις, το σύνολο των ληξιπρόθεσμων και μη οφειλών με 
31/12/2006 ανέρχεται στο ποσό των € 4.000.000,00 περίπου, από τα οποία € 
2.946.000,00 οφείλεται σε προμηθευτές και € 469.000,00 οφείλεται σε λοιπούς 
πιστωτές. Τα υπόλοιπα ποσά οφείλονται σε Ασφαλιστικούς Οργανισμούς και στο 
Ελληνικό Δημόσιο. 

Για να μπορέσει ο Δήμος μας να ανταποκριθεί μερικώς σε αυτές τις οφειλές 
και επειδή τα ίδια έσοδα δεν επαρκούν, κρίνεται αναγκαίο να προβεί σε σύναψη 
δανείου για μερική αντιμετώπιση των παραπάνω οφειλών. 

Μετά τα προεκτεθέντα, παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει 
για την καταρχήν σύναψη ή μη του Δανείου. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Εισηγούμαι την λήψη μιας καταρχήν απόφασης του συμβουλίου 
για την αναγκαιότητα σύναψης δανείου για την εξόφληση ληξιπρόθεσμων οφειλών 
του Δήμου Βέροιας. Η οικονομική κατάσταση είναι γνωστή, τα στοιχεία υπάρχουν, 
έχουμε αναφερθεί επανειλημμένα, οι οφειλές δεν πρόκειται να μειωθούν, εννοώ η 
εικόνα που έχουμε μέχρι την 31.12.2006 δεν πρόκειται να αλλάξει προς τα κάτω αλλά 
πιθανότατα θ΄ αλλάξει προς τα πάνω. Αυτό σημαίνει ότι τα χρέη είναι συγκεκριμένα, 
το σύνολο των ληξιπρόθεσμων οφειλών την 31.12.2006 ανέρχεται στο ποσό των 
4.000.000,00 ευρώ περίπου, από τα οποία περίπου τα 3.000.000,00 ευρώ είναι χρέη 
προς προμηθευτές και τα υπόλοιπα σε λοιπούς πιστωτές, ασφαλιστικούς οργανισμούς 
και το δημόσιο. Όταν συζητούσαμε τον προϋπολογισμό σας είχα πει ότι είχαμε 
τεράστιο πρόβλημα για τον κλείσουμε και είχατε δει ότι στον προϋπολογισμό είχε 
προβλεφθεί και το δάνειο. Προκειμένου λοιπόν να μπορέσει ο δήμος να 
ανταποκριθεί, έστω και σ΄ ένα βαθμό, στις οφειλές που υπάρχουν κι επειδή το ξέρετε 
καλύτερα από εμένα ότι τα ίδια έσοδα δεν επαρκούν, κρίνουμε αναγκαίο να πάρουμε 
σήμερα αυτή την καταρχήν απόφαση και να ξεκινήσει η διαδικασία. Ζητούμε να 
ψηφιστεί η αναγκαιότητα της σύναψης δανείου και την επόμενη φορά θα 
συζητήσουμε τα υπόλοιπα. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Δεν γίνεται τώρα να συζητήσουμε μόνο την αναγκαιότητα. 

Το Ταμείο Παρακαταθηκών, που μάλλον από εκεί θα πάρουμε το δάνειο, ζητάει δύο 
αποφάσεις. Μία καταρχήν απόφαση για το ύψος και τον σκοπό του δανείου, ποιες 
είναι οι ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις και τα υπόλοιπα οικονομικά στοιχεία που ζητάει, 
δηλ. τον απολογισμό, τον προϋπολογισμό αν έχουμε τη δυνατότητα και στη δεύτερη 
απόφαση εγκρίνουμε τους όρους. Σήμερα πρέπει να μας πείτε επιτέλους τι οφειλές 
υπάρχουν στον δήμο. Τα ερωτήματά μου είναι: Ποιες είναι οι οφειλές σε έργα; Ποιες 
είναι σε προμήθειες πάσης φύσεως, όπως επιχορηγήσεις συλλόγων, επιχορηγήσεις 
δημοτικών επιχειρήσεων; Ποιες σε ασφαλιστικούς οργανισμούς; Από αυτές τις 



οφειλές της 31ης Δεκεμβρίου πληρώθηκαν κάποιες; Δεν μπορείς σήμερα να ζητήσεις 
4.000.000,00 ευρώ δάνειο ενώ έχεις πληρώσει τις 500.000,00 ευρώ και πρέπει να 
ζητήσεις 3.500.000,00 ευρώ. 

Δήμαρχος: Δεν ξέρω κε Σκουμπόπουλε γιατί είστε τόσο σίγουρος ότι το 
δάνειο θα γίνει από το Ταμείο Παρακαταθηκών από τη στιγμή που το επιτόκιό του, 
κάτι που ξέρετε προφανώς, είναι 7%, όταν μπορούμε να πετύχουμε κάτι καλύτερο; 
Από εκεί και πέρα δεν ξέρω τι θέλετε ειδικότερα. Σε προμηθευτές έχουμε χρέη 
2.946.000,00 ευρώ, σε πιστωτές 469.357,00 ευρώ, υποχρεώσεις από φόρους και τέλη 
174.549,25 ευρώ, σε ασφαλιστικούς οργανισμούς 445.389,54 ευρώ. Οι δημοτικές 
επιχειρήσεις γιατί μπερδεύονται τώρα; Μη μπούμε σε διαλογική συζήτηση. 

Σκουμπόπουλος: Θα πάρουμε δάνειο και δεν θα μπούμε σε διαλογική 
συζήτηση; 

Δήμαρχος: Μιλάμε για τον Δήμο και όχι για τις δημοτικές επιχειρήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Ρωτάω τι χρωστάει ο Δήμος σε έργα, προμήθειες, δημοτικές 

επιχειρήσεις και ασφαλιστικούς οργανισμούς και τι δώσαμε έως τώρα. 
Δήμαρχος: Εγώ θα έπρεπε να σας ρωτήσω κε Σκουμπόπουλε τι χρωστάει ο 

Δήμος στις δημοτικές επιχειρήσεις. 
Δελαβερίδης: Επί της διαδικασίας. Δεν θα πρέπει κε Πρόεδρε όταν μιλάει η 

Δήμαρχος εσείς ν΄ ακούτε και τον κ. Ακριβόπουλο και τον κ. Σκουμπόπουλο κ.λ.π. 
Πρόεδρος: Αυτό κάνω κε Δελαβερίδη; Ο προηγούμενος πρόεδρος, που 

γνωρίζει και τον κανονισμό, οφείλει να δείξει σεβασμό. 
Δήμαρχος: Πιστεύω ότι κάνουμε ερωτήματα για να κάνουμε ερωτήματα. 

Αυτά τα χρέη αφορούν τη δική σας δημοτική περίοδο και ξέρετε πάρα πολύ καλά τι 
χρωστάτε μέχρι τις 31.12.2006. Το ότι με ρωτάτε εδώ τι ξέρω, για να με περάσετε 
από εξετάσεις μέσα σ΄ αυτό εδώ το όμορφο σχολείο που έγινε δημαρχείο, είναι πάγια 
τακτική σας. Την ψυχραιμία μου όμως δεν θα την χάσω, θα συνεχιστεί η συζήτηση 
ήρεμα και το κλίμα του δημοτικού συμβουλίου δεν θα διαταραχθεί. 

Ακριβόπουλος: Από την απάντηση που θα δώσει η κα Δήμαρχος για το ύψος 
του χρέους θα καθοριστεί και τι δάνειο θα ζητήσουμε. Γιατί τίθεται θέμα και για την 
απαιτούμενη πλειοψηφία που εξαρτάται από το ύψος του δανείου. Π.χ. για δάνειο 
πάνω από 1.500.000,00 θα χρειαστούν τα 2/3 των δημοτικών συμβούλων. Πώς θα 
καθορίσουμε εμείς τη στάση μας και θα ψηφίσουμε, έστω και για καταρχήν 
απόφαση, αν δεν ξέρουμε ποιο είναι πραγματικά το ύψος του δανείου και το οποίο θα 
προκύψει από την εισήγηση; Γιατί αν πείτε για 4.000.000,00 ευρώ εγώ δεν θα 
συμφωνήσω αλλά αν πείτε για 2.000.000,00 ή 2.500.000,00 ευρώ μπορεί να 
συμφωνήσω. Γι’ αυτό λέω ότι πρέπει να προκύψει από την εισήγηση ποιο είναι το 
αιτούμενο ποσό. 

Δήμαρχος: Περίπου στο 1.500.000,00 ευρώ σκεφτόμαστε να πάρουμε γιατί 
πρέπει να σκεφτούμε και τη δυνατότητα που έχει ο Δήμος για να ανταποκριθεί. 

Πρόεδρος: Επομένως δεν υπάρχει και η απαιτούμενη πλειοψηφία των 2/3 των 
συμβούλων. Τοποθετήσεις. 

Σκουμπόπουλος: Εμείς φύγαμε στις 31.12.2006 και μέχρι τότε δεν είχαν 
καθαριστεί όλες οι απαιτήσεις και πραγματικά δεν γνωρίζαμε ούτε εμείς, ούτε εσείς. 
Θα περίμενα σήμερα, μια που φέρνετε πρόταση για δάνειο, να έχει ξεκαθαρίσει η 
υπηρεσία όλες τις ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις και να μας πει η υπηρεσία κι εσείς κα 
Δήμαρχος εδώ ότι στις 31.12.2006 βρήκατε αυτές τις οφειλές σε έργα, προμήθειες, 
δημοτικές επιχειρήσεις, σε ασφαλιστικούς οργανισμούς κι πόσα από αυτά μπορέσατε 
και πληρώσατε μέχρι τώρα κι επειδή δεν μπορείτε να πληρώσετε τα υπόλοιπα, 
εισηγείστε να πάρετε δάνειο ύψους 2,5 εκατ. ευρώ, γιατί αυτό το δάνειο πρέπει να 
πάρετε για να ξοφλήσετε τις υποχρεώσεις. Ο κ. Γιαννουλάκης, πριν 15 μέρες, έκανε 
αίτηση και πήρε νόμιμα τα στοιχεία που αποδεικνύουν ότι στις 31.12.2006 είχαμε 



οφειλές για έργα 1.993.000,00 ευρώ, λοιπές δαπάνες 805.000,00 ευρώ, για 
προμηθευτές 909.000,00 ευρώ, δηλ. σύνολο 3.700.000,00 ευρώ και όχι 4.000.000,00 
ευρώ οι οφειλές του Δήμου. Απ΄ αυτά οι 449.000,00 ευρώ είναι εισφορές, οι 
201.000,00 ευρώ είναι για το κολυμβητήριο, οι 246.000,00 ευρώ είναι για έργα της 
κας Πέτκου και 87.000,00 ευρώ είναι για έργο του Θησέα, δηλ. σύνολο 1.000.000,00 
ευρώ. Από τα 3.700.000,00 ευρώ μένουν 2.500.000,00 ευρώ για να ξοφλήσουμε 
όλους τους οφειλέτες μας. Αυτά λένε τα στοιχεία που εσείς επεξεργαστήκατε. Δεν θα 
σας πω ούτε τα νούμερα των δημοτικών επιχειρήσεων, που κάποια απ΄ αυτά 
πληρώσατε ήδη, ούτε των ασφαλιστικών οργανισμών, γι’ αυτό και σας είπα ότι από 
τα 3.700.000,00 ευρώ μένουν 2.700.000,00 ευρώ γιατί αφαιρούμε το 1.000.000,00 
μείον τα 440.000,00 ευρώ που πληρώσατε ήδη σε ασφαλιστικές εισφορές αφού ήταν 
του τελευταίου διμήνου και τις οποίες κανένας δεν μπορεί να πληρώσει στις 
31.12.2006 γιατί εξοφλούνται τον επόμενο μήνα. Δεν ξέρω γιατί η κα Δήμαρχος 
εισηγείται 1.500.000,00 ευρώ δάνειο και αν θα μπορέσει να βρει το άλλο 
εκατομμύριο αλλά για να εξοφληθούν όλες οι υποχρεώσεις του Δήμου πρέπει να 
πάρει 2.500.000,00 ευρώ δάνειο. Ο,τι ποσό ζητήσετε κάτω από 2.500.000,00 εμείς 
συμφωνούμε αλλά αν ζητήσετε πάνω από 2.500.000,00 δεν συμφωνούμε. 

Χατζηαθανασίου: Σ΄ αυτούς τους 4 μήνες της παρουσίας μου στον Δήμο 
ακόμη δεν έχω διαμορφώσει άποψη για το πόσο είναι το χρέος μας κι αυτό γιατί η 
οικονομική υπηρεσία λέει ότι έρχονται συνέχεια καινούργια δεδομένα κι 
ενδεχομένως βρισκόμαστε προς την οριστική καταγραφή αυτού του χρέους. 
Ανεξάρτητα όμως αν είναι 4, 3 ή 5, έχουμε ανάγκη από κάποιο δάνειο για να 
καλύψουμε ληξιπρόθεσμες οφειλές. Φοβάμαι, άσχετα με τα οικονομικά, ότι κάποτε 
θα μπει υποθήκη και το ίδιο το Δημαρχείο. Δεν υπεισέρχομαι στο πώς έγιναν τα χρέη 
που σαν πολίτης είχα δικαίωμα να μάθω αλλά αυτή τη στιγμή δεν μ΄ αφορά. Αυτή τη 
στιγμή με αφορά τι θα κάνουμε και πρέπει ν΄ απλώσουμε τα πόδια μέχρι εκεί που 
φτάνει το πάπλωμα. Εγώ θα συμφωνούσα μ΄ αυτό που είπε ο κ. Σκουμπόπουλος και 
με δεδομένο ότι τα χρέη δεν είναι πάνω από 2.500.000,00 ευρώ, να ζητήσουμε δάνειο 
2.500.000,00 ευρώ αντί για 1.500.000,00 και να συμφωνήσουμε όλοι εδώ μ΄ αυτό. 
Παράκληση λοιπόν να συμφωνήσουμε σ΄ αυτό το ύψος του δανείου για να 
μπορέσουμε να καλύψουμε όσο μπορούμε περισσότερο τις οφειλές μας. 

Ακριβόπουλος: Υστερα από τις τοποθετήσεις των δύο συναδέλφων δεν 
νομίζω ότι έχω να πω τίποτα περισσότερο. 

Μιχαηλίδης: Το δεδομένο είναι η αναγκαιότητα της λήψης δανείου γιατί 
πράγματι τα οικονομικά του δήμου είναι σε άθλια κατάσταση και με δεδομένο τις 
ληξιπρόθεσμες οφειλές που είναι σ΄ αυτό το μεγάλο ποσόν, θα πρέπει να προβούμε 
σε δάνειο. Εμένα όμως, σε αντίθεση με τον κ. Χατζηαθανασίου, μ΄ ενδιαφέρει το πώς 
προέκυψαν τα χρέη γιατί είναι ένα ζήτημα και δεν μπορούμε να μιλάμε στο σπίτι του 
κρεμασμένου για σχοινί, για το τι έγινε και πώς έγινε. Ξέρουμε πάρα πολύ καλά ότι 
αυτά τα χρέη προέρχονται από κακοδιαχείριση. Κάποτε είπε ο κ. Σκουμπόπουλος, 
πως ο δήμαρχος που αφήνει χρέη είναι πετυχημένος. Δηλαδή μπαίνουμε στη λογική 
να μετρήσουμε την ποιότητα μιας δημοτικής αρχής από το τι χρέη αφήνει πίσω της; 
Σέβομαι αυτό που είπε η κα Δήμαρχος ότι, παρόλο που το χρέος είναι πολύ 
μεγαλύτερο, η πολιτική της δημοτικής αρχής είναι να κάνει πραγματικά οικονομία, 
λέει 1.500.000,00 ευρώ δάνειο και να κάνουμε οικονομία για να μπορέσουμε να 
εξασφαλίσουμε το άλλο 1.000.000,00 ευρώ. Είναι πολύ εύκολο να πούμε για 
2.500.000,00 ευρώ δάνειο αλλά το θέμα είναι πώς θα πληρωθεί αυτό. Θα δούμε 
παρακάτω και σε άλλο θέμα ότι υπάρχουν κι άλλες εκκρεμότητες από παλαιότερα 
δάνεια. Νομίζω ότι εύστοχα η δήμαρχος έβαλε το θέμα έτσι, για τη λήψη δανείου 
αυτού του ποσού και να μη μιλάμε για νούμερα τρελά και για κορώνες  που εύκολα 
ακούγονται αλλά πολύ δύσκολα ξεπληρώνονται. 



Ορφανίδης:  Μη θεωρείτε ότι όλοι έχουν αδύναμη μνήμη γιατί σ΄ αυτόν τον 
χώρο εδώ εγώ ευτυχώς προσπαθώ να θυμάμαι. Δάνεια που ζητήθηκαν στο παρελθόν, 
αυτοί που μιλάνε σήμερα τα κατέκριναν και μάλιστα και προεκλογικά συνέβαινε να 
λέμε ότι καταχρεώθηκε ο δήμος και δεν ξέρουμε πού θα πάμε. Εγώ θα πιαστώ από 
μία φράση που είπε η κα Δήμαρχος ότι η εικόνα θ΄ αλλάξει προς τα πάνω, δηλ. όσο 
πάμε θα χρωστάμε παραπάνω. Εμείς ζητάμε ένα δάνειο αλλά με τι δυνατότητες θα 
μπορέσουμε να το αποπληρώσουμε, αν η εικόνα αλλάξει προς τα πάνω; Αρα 
προσπαθούμε να πάρουμε δάνεια για να λύσουμε στιγμιαία το πρόβλημα αλλά με 
πρόοδο προς το χειρότερο. Ο κ. Μιχαηλίδης είπε ότι τα χρέη προέκυψαν από 
κακοδιαχείριση αλλά εγώ θα πω και από κακοδιαχείριση και ήδη μία σύναψη δανείου 
από ιδιωτική τράπεζα είναι μια κακή διαχείριση της υπάρχουσας διοίκησης.  Τα χρέη 
4 δις από κακοδιαχείριση γιατί και στα μπουζούκια κάθε μέρα να πηγαίναμε αυτά τα 
λεφτά δεν τρώγονται. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι τα χρέη προκύπτουν από άλλες αιτίες, 
και οι αιτίες, όπως επαναλαμβάνουμε συνεχώς και συμφωνούμε όλοι, είναι ότι 
παίρνουμε αρμοδιότητες αλλά δεν παίρνουμε πόρους και συνεχώς οι οικονομικές 
καταστάσεις, όχι μόνο του Δήμου Βέροιας αλλά όλων των δήμων της Ελλάδος, θα 
πηγαίνουν προς το χειρότερο. Το ότι υπάρχει νομικό καθεστώς που μας δίνει το 
δικαίωμα να παίρνουμε δάνεια από οργανισμούς και ιδιωτικές τράπεζες, μας 
εγκλωβίζει χίλια τοις εκατό. Ο κ. Σκουμπόπουλος έλεγε ότι βρήκε 1.000.000,00 χρέος 
και δεν μπορεί ν΄ ανταπεξέλθει χωρίς τη λήψη δανείου, η κα Δήμαρχος λέει ότι βρήκε 
4.000.000,00 ευρώ χρέος κι εύχομαι ο επόμενος που θ΄ αναλάβει να μη βρει 
14.000.000,00 ευρώ χρέος. ΄Ετσι πάει η αναλογία, έχουμε γεωμετρική πρόοδο. Εχω 
την εντύπωση ότι το νοικοκύρεμα δεν γίνεται με δάνεια ιδιωτικών τραπεζών αλλά 
γίνεται με καλή διαχείριση και με επίμονη απαίτηση πόρων από τον κρατικό 
κορβανά. Δηλώνω ευθαρσώς ότι δεν μπορώ να δεχθώ δάνειο από ιδιωτική τράπεζα. 
Δεν μπορώ να καταλάβω πώς μας δίνουν οι τράπεζες τόσο μεγάλα ποσά όταν ξέρουν 
ότι δεν έχουμε τις δυνατότητες. Ηδη εδώ είπαμε ότι είναι μεγάλα τα ποσά και δεν 
μπορούμε να ανταποκριθούμε. Πώς θα ανταποκριθούμε με τοκοχρεολύσια; Επειδή 
συνέχεια επαναλαμβάνετε ότι πάμε μπροστά, βλέπω ότι το μάθημα του 
προηγούμενου Δημάρχου να παίρνει δάνεια το μάθατε καλά και στους 3,5 μήνες πάτε 
για δάνειο. Εάν έχετε τέτοιους δασκάλους και συνεχίζετε κι εσείς με τους ίδιους 
τρόπους και ρυθμούς να διαχειρίζεστε την εξουσία, τότε εμάς θα μας βρείτε 
αντίθετους. 

Παυλίδης: Μ΄ αυτά που ακούγονται, ότι δηλ. υπάρχουν χρέη 4.000.000,00 
ευρώ κι απ΄ αυτά τα 2.500.000,00 είναι άμεσα απαιτητά, δεν πρέπει να σκεφτόμαστε 
από πού προέρχονται αυτά τα ποσά αλλά θα πρέπει να συνειδητοποιήσουμε τις 
επόμενες καταστάσεις αλλά και τις τωρινές. Είμαι υπέρ της άποψης ότι πρέπει να 
πάρουμε δάνειο μόνο και μόνο επειδή κρίνω ότι κατ΄ εμέ η πόλη βρίσκεται σ΄ ένα 
οριακό σημείο, γιατί αυτό το δάνειο θα πάει για αποπληρωμές και όχι για 
αναπτυξιακά έργα που θα μπορούσαν να είχαν γίνει και μελλοντικά να φέρουν 
κάποια χρήματα στην πόλη. Πιστεύω ότι η πόλη έχει εγκλωβιστεί σ΄ έναν φαύλο 
κύκλο και θα πρέπει να παρθεί αυτή η απόφαση, να παρθεί το δάνειο για να γίνουν οι 
αποπληρωμές σε όλους όσους χρωστάει ο Δήμος, που συνήθως είναι δημότες της 
πόλης μας κι έτσι δεν μπορεί να κυκλοφορήσει το χρήμα μέσα στην αγορά με 
αποτέλεσμα αυτό να επηρεάζει τους πολίτες, τον εμπορικό κόσμο και τις επόμενες 
κινήσεις που θέλει κάποιος δημότης να κάνει. Θα προτιμούσα να παίρναμε αυτό το 
δάνειο για αναπτυξιακούς λόγους αλλά δυστυχώς πρέπει να σκεφτούμε και την 
κρίσιμη κατάσταση στην οποία βρισκόμαστε. Το θέμα είναι ότι θα πρέπει να 
διαφυλάξουμε αυτό το δάνειο στις αποπληρωμές, να είμαστε συνεπείς, θα πρέπει ν΄ 
ανοιχθούμε μέχρι εκεί που φτάνουν τα πόδια μας και να μην επαναλάβουμε λάθη του 
παρελθόντος και θα πρέπει να λειτουργήσουν και όλες οι υπηρεσίες και σ΄ αυτό 



στοχεύουμε, να λυθούν τα χέρια του Δήμου για να μπορέσει να λειτουργήσει, αν 
θέλετε με προσωπικό για να τακτοποιήσει όλες τις οφειλές, γιατί δεν μπορεί και το 
προσωπικό να ασχολείται όλη μέρα με τις οφειλές και να δικαιολογείται σ΄ αυτούς 
που χρωστάει. Θα πρέπει λοιπόν να γίνει η αρχή και να μπούνε όλα τα πράγματα σε 
μία σειρά. Εγώ θα συμφωνήσω με τον κ. Σκουμπόπουλο στο ύψος των 2.500.000,00 
ευρώ γιατί κρίνω ότι τώρα που δίνεται αυτή η αρχή σ΄ αυτή τη δημοτική αρχή πρέπει 
να σκεφτεί να ξεκινήσει γενναία, να τακτοποιήσει πολλές από τις οφειλές, να κάνει 
μία νέα αρχή και να βάλει καινούργια στίγματα και καινούργιους στόχους. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Όταν παραλάβαμε εμείς τη δημοτική αρχή βρήκαμε 

1.300.000,00 ευρώ υποχρεώσεις, τις οποίες πληρώσαμε μέσα στο 2003 και 
δημιουργήσαμε δικές μας οφειλές. Όταν το 2004 η νέα κυβέρνηση εξέδωσε νόμο κι 
έδινε τη δυνατότητα στους δήμους που έχουν ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις να πάρουν 
ευνοϊκά δάνεια, εμείς επειδή είχαμε πληρώσει τις ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις δεν 
καταφέραμε να πάρουμε τέτοιο δάνειο. Τότε δεν υπήρχε αυτή η διάταξη του κώδικα 
για τη δυνατότητα λήψης δανείου για να πληρώσουμε χρέη. ΄Ετσι αναγκαστήκαμε να 
πάμε σε ιδιωτική τράπεζα. Εμείς, για την προηγούμενη δημοτική αρχή, δεν είπαμε κε 
Μιχαηλίδη ότι είχε κακοδιαχείριση και το λέω σ΄ εσάς που εύκολα πετάτε κορώνες κι 
εύκολα λέτε κουβέντες, αλλά στο τέλος της τετραετίας θα δούμε ποιος είχε 
κακοδιαχείριση, για να κριθείτε κι εσείς και ούτε στο σπίτι του κρεμασμένου μιλάμε 
για σχοινί. Τι θα έπρεπε να πει ο καημένος Δήμαρχος Αχαρνών που άφησε 
54.000.000 ευρώ χρέη; Τι θα έπρεπε να πει ο δήμαρχος στο Μαρούσι που βρήκε 
280.000.000,00 ευρώ χρέη, ο Φασούλας και πόσοι άλλοι, στα Λιόσια με 
300.000.000,00 ευρώ χρέη; Το λέω πάλι, πετυχημένος Δήμαρχος είναι αυτός που 
κάνει έργο κι ας αφήνει και χρέος. 2.500.000,00 ευρώ σας αφήσαμε χρέη κι όχι 
4.000.000,00, κι από αυτά τα 2.000.000,00 είναι για έργα, έγιναν άσφαλτοι, έγιναν 
τοιχεία, έγιναν δρόμοι, παιδικές χαρές και όλα αυτά φαίνονται από τις καταστάσεις 
που μας δώσατε εσείς και τις οποίες πήραμε νόμιμα, μη νομίζει η κα Δήμαρχος ότι τα 
πήραμε παράνομα. Κανονικά πέρασαν και από τη Δημαρχιακή Επιτροπή, εγκρίθηκαν 
και οι ληξιπρόθεσμες δαπάνες γι’ αυτό και λέμε πως, ενώ εσείς προτείνετε 
1.500.000,00 δάνειο για να χρωστάτε άλλο ένα εκατομμύριο εμείς σας λέμε να 
πάρουμε κατευθείαν 2.500.000,00 για να ξοφλήσετε όλους τους προμηθευτές, 
εργολάβους, δημοτικές επιχειρήσεις κ.λ.π. 

Χατζηαθανασίου: Σαν δημοτικός σύμβουλος πλέον αλλά και σαν πολίτης, δεν 
είπα ότι δεν μ΄ ενδιαφέρει το πώς έγιναν τα χρέη. Μ΄ ενδιαφέρει, αλλά για ρωτήστε 
τους συμπολίτες μας αν μπορούν ν΄ ακούν συνέχεια πώς δημιουργήθηκαν τα χρέη. 
Άλλο τους ενδιαφέρει. Τι κάνουμε από εδώ και πέρα, πώς θ΄ αντιμετωπίσουμε αυτή 
την υφιστάμενη κατάσταση. Το πώς έγιναν τα χρέη μπορεί κάποιος με αξιοποίηση 
στοιχείων να το κάνει για να δει με ποιους τρόπους δεν θα κάνει ενδεχόμενα λάθη. 
Αν πραγματικά το δάνειο δεν συνδυαστεί με άλλους χειρισμούς, που έχουν σχέση με 
την οικονομία και τη σωστή διαχείριση, τότε κάνουμε μία τρύπα στο νερό. Πιστεύω 
όμως ότι αυτά συζητιούνται στην παρούσα δημοτική ομάδα μ΄ αυτή την προοπτική, 
δηλ. δάνειο – οικονομία – καλή διαχείριση. Αυτά τα στοιχεία μπορούν να επιφέρουν 
πράγματι ένα νοικοκύρεμα στα προβλήματα που αντιμετωπίζουμε. Ο κ. 
Σκουμπόπουλος ανέφερε έναν κατάλογο δήμων με πολλά χρέη αλλά εγώ δεν μπορώ 
να καταλάβω πώς κατάφερε ο δήμος Συκεών να έχει 12.000.000,00 ευρώ καταθέσεις 
στην Τράπεζα, ένας δήμος που κατά γενική ομολογία παρουσιάζει αξιόλογο έργο. 
Είμαι μία δική μου απορία. Δεν έχω μεγάλη τριβή στα δημοτικά πράγματα αλλά αυτό 
το στοιχείο με εκπλήσσει. Δεν είναι μόνον οι δήμοι που έχουν χρέη, είναι κι άλλοι 
που δεν έχουν. Πώς γίνεται αυτό; Είναι μία ρητορική ερώτηση που την απάντηση 
ενδεχομένως δεν θα μπορέσω να την πάρω. Αν όλοι μαζί δεν κοιτάξουμε να 



συνδυάσουμε όλα αυτά τα στοιχεία, όπως οικονομίας, διαχείρισης, δάνεια τότε 
πραγματικά θα βρεθούμε στο τέλος με 14.000.000,00 ευρώ χρέη. 

Δήμαρχος: Αυτά τα αποκόμματα μας τα έχει ξαναδείξει ο κ. Σκουμπόπουλος 
και ακούσαμε σε συνεντεύξεις του να λέει ότι καλός δήμαρχος, για να μην πω τη 
λέξη «μάγκας» που χρησιμοποιεί, είναι αυτός που έχει πάρα πολλά χρέη. Ανέφερε ο 
κ. Χατζηαθανασίου  ένα παράδειγμα προηγουμένως κι εγώ θα πω επίσης γιατί πρέπει 
να κοιτάμε προς τα κάτω και όχι προς τα πάνω. Θα πω για τη ΔΕΥΑ της Λάρισας που 
έχει 30.000.000,00 ευρώ καβάντσα και μάλιστα φέτος χάρισε στον Δήμο της Λάρισας 
έναν παιδικό σταθμό κι έδωσε κι 1.000.000,00 ευρώ για κοινωνική πολιτική. Είναι 
πολύ εύκολο κε Ορφανίδη να λέμε ότι δεν θέλουμε το ένα ή το άλλο αλλά εν 
κατακλείδι θα πρέπει να υπάρχει και μία πρόταση. Πώς να συμμαζευτεί το πράγμα; 
Να απολύσουμε; Ξέρω ότι δεν το θέλετε. Ξέρετε ότι το τεράστιο πρόβλημα των 
δήμων στην Ελλάδα είναι το λειτουργικό. Είπα ότι το συνολικό χρέος, όσο περνάει ο 
καιρός θ΄ ανεβαίνει προς τα πάνω, είπα ότι μέχρι 31.12.2006 υπήρχε αυτό, μπορεί να 
είναι λιγότερο, αλλά θα έχουμε στοιχεία στην πορεία που μπορεί να είναι και 
περισσότερο απ΄ αυτό το νούμερο. Ακούστηκαν πάρα πολλά εδώ αλλά θα κρατήσω 
μία κουβέντα του κ. Χατζηαθανασίου, που μίλησε για οικονομία και σωστή 
διαχείριση. Γι’ αυτό είπε στην αρχή ο Πρόεδρος να συζητήσουμε μαζί τα δύο θέματα, 
τα συζητάμε βέβαια χωριστά, αλλά με την αναχρηματοδότηση προσδοκούμε να 
κερδίσουμε ένα τέτοιο ποσό που θα καλύψει αυτό το ποσόν των 2.500.000 εκατ. 
ευρώ που προτείνετε. Γιατί να πάρουμε 2.500.000 ευρώ δάνειο, όταν με την 
αναχρηματοδότηση θα το κερδίσουμε αυτό και θα μπορέσουμε με 1.500.000.00 ευρώ 
να προχωρήσουμε με πιο σφιχτή και σωστή διαχείριση και να μην πάμε σε αλόγιστο 
δανεισμό αλλά να πάμε σε μία συνετή οικονομική πολιτική στον δήμο. Βέβαια 
λυπάμαι πάρα πολύ που αναγκαζόμαστε για τέτοια τρέχοντα θέματα να πάρουμε 
δάνεια. Μακάρι να παίρναμε δάνεια έστω και 15 και 20 και 30 εκατ. για να γίνει 
αναπτυξιακό έργο και ν΄ ανοίξουμε θέσεις εργασίας. Δυστυχώς σ΄ αυτή τη φάση 
είμαστε υποχρεωμένοι να λειτουργήσουμε έτσι. Οσο για το Τ. Π. & Δανείων, που 
αναφέρατε, έχει 7% επιτόκιο και δεν ξέρω τι σας δελεάζει σ΄ αυτό. Θα παρακαλούσα 
και τον κ. Δαούλα να πάρει τον λόγο γιατί τέθηκαν κάποια ερωτήματα. 

Ακριβόπουλος: Η πιο ευχάριστη εποχή για μία συμπολίτευση είναι το πρώτο 
έτος της τετραετίας που διανύει και πολύ πιο ευχάριστο το πρώτο τετράμηνο. Γι’ 
αυτό το λόγο, ενώ το θέμα τέθηκε πολύ σωστά από τον κ. Σκουμπόπουλο και ο κ. 
Χατζηαθανασίου συνέπλευσε και πίστευα ότι δεν θ΄ ανοίξει καμία άλλη συζήτηση, 
πρέπει να πάρουμε τον λόγο και να πούμε μερικά πράγματα. Τα χρέη κε Μιχαηλίδη 
δεν έγιναν από κακοδιαχείριση αλλά από διαχείριση. Σε μία διαχείριση είναι πολύ 
εύλογο και φυσικό να υστερήσουν κάποια έσοδα και να παρουσιαστεί αυτή η 
διαφορά. Δεν θα σας πω εγώ για τα γενικότερα, ότι δηλ. οι Ολυμπιακοί Αγώνες και η 
όλη δομή της αυτοδιοίκησης να δίνονται αρμοδιότητες χωρίς να δίνονται και οι 
ανάλογοι πόροι, αλλά ακόμη και από μία συνετή διαχείριση που προϋπολογίζονται 
κάποια έσοδα, τα οποία δεν εισπράττονται, μπορεί να δημιουργηθεί χρέος. Τι είναι 
τελικά αναπτυξιακό για έναν δήμο; Αναπτυξιακό δεν είναι να κάνεις έναν δρόμο, να 
λύσεις ένα χρόνιο  πρόβλημα των δημοτών σου; Αυτή είναι η βασική φιλοσοφία του 
δήμου και η αμεσότητά του, να λύνει τα προβλήματα των δημοτών. Από εκεί και 
τώρα, από το 8ο θέμα και μετά είναι έργα που εγκρίνουμε την παραλαβή τους, έργα 
που υλοποιήθηκαν μέσα στο 2006. Θέλετε να γίνεται έργο χωρίς να ξοδέψουμε; Δεν 
γίνεται αυτό το πράγμα. Το ότι όμως υστέρησαν κάποιοι κωδικοί, αυτό δεν σημαίνει 
κακοδιαχείριση. Όταν θα έρθει το τέλος του 2010 εύχομαι να πάρετε καλύτερο βαθμό 
από εμάς αλλά πολύ φοβάμαι ότι δεν θα τον πάρετε. Το θέμα δεν τέθηκε εύστοχα από 
την κα Δήμαρχο, που βέβαια στη συνέχεια το συμπλήρωσε, γιατί δεν είπε ότι αυτά 
είναι τα έσοδα, τα έξοδα, οι υποχρεώσεις που προέκυψαν από εκεί κι από εκεί και γι’ 



αυτό ζητούμε αυτό το ποσό. Αυτό δεν έγινε κι όταν τέθηκε το θέμα από τον κ. 
Σκουμπόπουλο κι από εμένα τότε είπε για 1.500.000 ευρώ. Αν το 1.500.000 ευρώ σας 
ικανοποιεί, εμείς δεν έχουμε κανένα πρόβλημα αλλά η καραμέλα των 4.000.000 ευρώ 
δεν αποδείχθηκε μέσα σ΄ αυτή την αίθουσα. Είναι περίπου 2.500.000 ευρώ οι 
υποχρεώσεις. Κι εμείς όταν παραλάβαμε οι υποχρεώσεις ήταν 1.300.000 και σήμερα 
είναι 2.500.000 ή και λίγο παραπάνω, αλλά η διοίκηση του δήμου έχει συνέχεια, θα 
καλύψετε υποχρεώσεις που παραλάβατε και θα δημιουργήσετε καινούργιες. Αυτό δεν 
μπορείτε να το καταλάβετε τώρα αλλά το 2010 οπότε θα το καταλάβετε καλά. 

Μιχαηλίδης: Εγώ ένα πράγμα ξέρω, ότι λέμε στον κόσμο έξω καλημέρα και 
μας λέει «καλημέρα, αλλά θέλω τα λεφτά μου» κάτι που το λένε πάρα πολλοί. Ο 
κόσμος θέλει τα λεφτά του κι αυτά τα χρήματα είναι πάρα πολλά εκατομμύρια ευρώ.  
Αν ήθελε ο κ. Σκουμπόπουλος να μην υπάρχουν αυτά τα χρέη προς τους συμπολίτες 
μας, από 100 ευρώ μέχρι και κάποιες χιλιάδες ευρώ, ας φρόντιζε να μείνουν 
απλήρωτοι οι αντιδήμαρχοι τον τελευταίο χρόνο, να πληρωθούν οι οφειλέτες και τα 
χρήματά τους οι αντιδήμαρχοι να τα πάρουν στην πορεία. Είπε ο κ. Σκουμπόπουλος 
ότι βρήκε από τον κ. Χασιώτη 1.300.000 ευρώ χρέη αλλά εγώ το αμφισβητώ αυτό το 
νούμερο. Παρόλα αυτά όμως¨, ξέρει ότι είχε εγκεκριμένα κονδύλια για έργα, για 
κοινωνική πολιτική και χίλια δυο, αλλά αυτά δεν αναφέρονται, έργα που υλοποίησε 
αυτός. Εγώ δεν λέω ότι η προηγούμενη διοίκηση δεν έκανε τίποτα, έκανε κάτι. 
Μιλάει για χρέη αλλά υπάρχει έργο. Πού είναι όμως το έργο; Τα συνεχιζόμενα του κ. 
Χασιώτη; Αν ήσασταν πετυχημένοι κε Σκουμπόπουλε θα το έκρινε ο λαός, κι εσείς 
κριθήκατε στις εκλογές. Ο λαός λοιπόν σας κατέταξε στην κατηγορία των μη 
πετυχημένων γιατί θεώρησε ότι δεν υλοποιήσατε αυτά που υποσχεθήκατε. Οσον 
αφορά τις κορώνες για κακοδιαχείριση, δεν είναι καθόλου κορώνες κι εγώ επιμένω 
ότι δεν ήταν χρηστή η διαχείριση. Πείτε μου τι έγινε με τις απαλλοτριώσεις για την 
περιβόητη εκκλησία στον Προμηθέα; Το δάνειο που πήραμε και δεν πληρώσαμε 
τίποτα από τις απαλλοτριώσεις. Θα έρθουν στην πορεία και τα τιμολόγια, αλλά δεν 
θέλω να κατονομάσω τώρα, για τα είδη που αγοράστηκαν, από ποιες επιχειρήσεις και 
τον δήμο κι αν συνδέεται το ένα με το άλλο. Θα δούμε πόσο 2% εισπράξατε από τα 
καταστήματα και τι εισπρακτική πολιτική είχατε τέσσερα χρόνια. Ο Δήμος δεν είναι 
να δίνει μόνο αλλά και να παίρνει χρήματα. Θα πούμε γι’ αυτές τις περιβόητες 
πολιτιστικές σας εκδηλώσεις, τις ατέλειωτες ψησταριές κ.λ.π. Αυτή είναι σπατάλη, 
όταν νομίζατε ότι πολιτισμός της πόλης είναι το σουβλάκι, μοιράζαμε σουβλάκια 
παντού στον κόσμο και είχε γίνει η πόλη μία τεράστια ψησταριά με κάρβουνα στα 
Ασώματα, στην Κυψέλη και στην πλατεία Δημαρχείου. Για να μη μιλήσω για άλλες 
περιπτώσεις άλλων νομικών προσώπων, όπως τη «Βικελαία Γιορτή» του νομικού 
προσώπου του Δημητρίου Βικέλα που είδαμε εκεί τι περιττά πράγματα έγιναν, όταν 
υπήρχαν άλλες αναγκαιότητες. 

Ορφανίδης: Στα λόγια υπάρχει μία τακτική που λέει να διαχωρίζουμε τις 
παρατάξεις, τις πολιτικές ιδεολογίες, την ειλικρίνειά μας και την τιμιότητά μας. Εγώ 
σήμερα παρακολουθώ να δω τι διαφορά έχουν αυτές οι δύο παρατάξεις που 
εναλλάσσονται την εξουσία. Η μόνη διαφορά που αντιλήφθηκα από την όλη 
συζήτηση, είναι στο ύψος του δανείου, αν θα είναι 2.500.000, 4.000.000 ή 1.500.000 
και τελευταία του κ. Μιχαηλίδη για το πόσα σουβλάκια έγιναν και τα σουβλάκια τα 
δικά μας έγιναν τσιπουράκια. Αν τελικά η πολιτική αντίληψη όλων μας εδώ, γιατί 
μόνο με πολιτική αντίληψη μπορούμε να λύσουμε προβλήματα και να προβλέψουμε, 
είναι αυτή, τότε δυστυχώς η Βέροια διοικείται από μη πολιτικοποιημένα άτομα, που 
σημαίνει μέλλον αχνό. Εχω την εντύπωση, κι όλοι το γνωρίζουν, ότι ο Δήμος δεν 
είναι καμία κερδοφόρα επιχείρηση κι όλοι αντιλαμβανόμαστε ότι προσφέρει και 
υπηρεσίες που δεν έχουν έσοδα. Θα ήταν ευχάριστο αν μπορούσαμε να προσφέρουμε 
υπηρεσίες και με μηδαμινό κόστος αλλά δυστυχώς δεν γίνεται στο σημερινό 



σύστημα. Η κα Δήμαρχος είπε ότι καλά τα λέω αλλά δεν βλέπει πρόταση. Εγώ 
παρόλο που θύμισα τι έλεγε τότε και η ίδια δεν έκανε πρόταση αλλά έλεγε ότι 
δανειζόμαστε, κάτι που το σημειώνω γιατί πρέπει να ξέρουμε και το παρελθόν μας, 
σας είπα δύο πράγματα. Ότι το μεγαλύτερο πρόβλημα των δήμων, που είναι 1.172 
δήμοι κι εσείς σήμερα παρουσιάσατε δύο μόνο δήμους με αποθεματικό άρα οι άλλοι 
1.170 τι κάνουν, έχουν όλοι το ίδιο πρόβλημα άλλοι μεγαλύτερο κι άλλο μικρότερο. 
Οι λύσεις είναι δύο. Η μία είναι μεσοπρόθεσμη, που σημαίνει ότι οι ΟΤΑ απαιτούν 
ανυποχώρητα πόρους για να λύσουν τα προβλήματά τους και να μπορούν να 
λειτουργούν αξιοπρεπώς και η άλλη λύση, κάτι που κατηγορούσε η κα Δήμαρχος τον 
κ. Σκουμπόπουλο, είναι ότι κλείνετε τις πόρτες. Ενημερωτικά να σας πω ότι ο κ. 
Φασούλας και ο δήμος του Πειραιά χρωστάει 150.000.000 ευρώ και μάλιστα είναι 
και της ίδιας παράταξης και όχι της κυβερνούσης. Βέβαια είναι ένας δυσανάλογος 
δήμος αλλά ξέρετε τι έκανε; Πήγε ή στον υπουργό Εσωτερικών ή στον υπουργό 
Οικονομικών για διακανονισμό. Αυτές οι πόρτες που μας έλεγε η κα Δήμαρχος ότι θ΄ 
ανοίξουν πότε θ΄ ανοίξουν; Συγκεκριμένες προτάσεις λοιπόν. Οι δήμοι πρέπει ν΄ 
απαιτήσουν πόρους μεσοπρόθεσμα και θα πρέπει να λύσουν το πρόβλημα μέσω 
υπουργείων και όχι μέσω ιδιωτικών τραπεζών. Θα πρέπει να δείτε λίγο το ζήτημα και 
τα ζητήματα που έχει ο δήμος μας, ακόμη και τα πεζοδρόμια, ότι είναι πολιτικά 
ζητήματα και δεν είναι ζητήματα πεζοδρομίου. 

Παυλίδης: Στην προηγούμενη τοποθέτησή μου συμφώνησα με το ύψος του 
δανείου για 2.500.000 ευρώ γιατί έχω κατά νου ότι ο δήμος πρέπει να δημιουργήσει, 
εκτός από τις ληξιπρόθεσμες οφειλές και προοπτικές και βρίσκεται στην αρχή του. Ο 
δήμος πρέπει να αποπληρώσει τις προγραμματικές συμβάσεις και τα χρήματα που 
πρέπει να δώσει στα νομικά πρόσωπα και στις επιχειρήσεις του δήμου για να 
λειτουργήσουν. Είμαι πεπεισμένος ότι αυτή η δημοτική αρχή θα κάνει την καλύτερη 
δυνατή οικονομία σ΄ αυτόν τον δήμο και θα τον νοικοκυρέψει, όμως πρέπει να 
θέσουμε τις βάσεις και για προοπτική εργασίας και περισσότερο απόδοσης. Πρέπει 
κάποια πράγματα να λειτουργήσουν στον καλύτερο βαθμό. Φυσικά, αν η οικονομική 
υπηρεσία τοποθετηθεί ότι θα εξοικονομήσει χρήματα από το επόμενο θέμα, θα 
συμφωνήσω με την άποψη του 1.500.000 ευρώ, απλά να είμαστε σίγουροι σ΄ αυτό 
που πάμε να κάνουμε. Δεν θα ήθελα να αμφισβητούμε τα έργα που έγιναν γιατί σε 
όλους μας μπορεί να συμβεί αυτό, ότι δηλ. άλλα έργα γίνονται κατά κάποιον κύριο 
λόγο, άλλα γίνονται αλλιώς αλλά το θέμα είναι ποια γίνονται ιεραρχικά τα κυριότερα 
που θα ωφελήσουν και θα έχουν προστιθέμενη αξία για την πόλη, για την ευρύτερη 
μάζα των πολιτών και όχι μόνο για κάποιους. Αν μέσα σ΄ αυτά τα έργα είναι και 
κάποιο τιμολόγιο από το 2004 για γεύμα, αυτό δεν είναι έργο. Ως προς τις 
ασφαλιστικές εισφορές, το ξέρουμε όλοι μας πως όταν είναι να παίρνει το κράτος έχει 
δυσβάστακτα επιτόκια και θα πρέπει να τακτοποιήσουμε πρώτιστα αυτά για να μη 
μας έρθουν τα πρόστιμα. Θα παρακαλούσα τον κ. Σκουμπόπουλο να μη φέρνει πλέον 
παραδείγματα των κατεστραμμένων δημάρχων ανά την Ελλάδα και να έχουμε 
βέλτιστη πρακτική να θαυμάζουμε εκείνους που είναι νοικοκύρηδες κι εκείνους που 
μπορούν και προσφέρουν σωστά στις πόλεις και δεν τις εγκλωβίζουν. Μέσα μου έχω 
ένα ερωτηματικό αλλά δεν θέλω να το απαντήσετε γιατί δεν θέλω να σας φέρω σε 
δύσκολη θέση. Αν «μάγκας» και καλός είναι ο δήμαρχος που οφείλει, τότε ο πολίτης 
που θα πρέπει να τα πληρώσει τι είναι; 

Π. Δαούλας (Δ/ντής Οικονομικού Δήμου): Θα ήθελα να καταθέσω την 
οικονομική κατάσταση που υπήρχε στον δήμο στις 31.12.2006 και τα χρέη που ήδη 
είναι καταγεγραμμένα στην υπηρεσία. Στις 31.12.2006 το ταμείο μας είχε 89.000,00 
ευρώ, έπρεπε όμως να έχει 1.191.000,00 ευρώ, δηλ. είχαμε ένα έλλειμμα 
1.100.000,00 ευρώ περίπου, που αυτά είναι χρήματα κρατήσεων, από ΣΑΤΑ, από το 
ΚΕΠ, ένα μέρος από τον Θησέα, δηλ. εξειδικευμένες πιστώσεις. Για να μπορέσει να 



ανταποκριθεί η υπηρεσία, ο δήμος πλήρωσε κάποιες υποχρεώσεις που έτρεχαν μέσα 
στον Δεκέμβριο από τέτοια χρήματα και με την καινούργια χρονιά έπρεπε ν΄ 
αναπληρώσουμε αυτά τα χρήματα για να μπορέσουμε να πληρώσουμε ανθρώπους 
που έπρεπε να πληρωθούν με εξειδικευμένες πιστώσεις.  Ένα άλλο που έπρεπε να 
τρέξουμε οπωσδήποτε στην αρχή του έτους ήταν οι ασφαλιστικές εισφορές γιατί αν 
δεν τις πληρώναμε δεν θα μπορούσαμε να πάρουμε ασφαλιστική ενημερότητα, όχι 
μόνον εμείς αλλά και τα νομικά μας πρόσωπα, με αποτέλεσμα η υπηρεσία να ρίξει το 
βάρος σ΄ αυτές τις πληρωμές κι έτσι να μείνουν πίσω οι υποχρεώσεις προς 
προμηθευτές και διάφορους άλλους πιστωτές. Σήμερα η κατάσταση με τις οφειλές 
είναι στα 4.035.000,00 ευρώ, ό,τι είναι καταγεγραμμένο στην υπηρεσία κι αυτό 
αναλύεται: σε προμηθευτές 2.946.000,00 ευρώ, διάφοροι πιστωτές 469.000,00 ευρώ, 
υποχρεώσεις για φόρους και τέλη 174,000,00 ευρώ και ασφαλιστικοί οργανισμοί 
445.000,00 ευρώ. Αυτές είναι οι εισφορές στις 31.12.06 αλλά σήμερα είναι 
καταγεγραμμένες, καθώς και κάποια άλλα τιμολόγια που τα περιμένουμε αφού δεν 
έχουν έρθει ακόμη στην υπηρεσία, γι’ αυτό λέμε ότι ενδεχόμενα ν΄ αυξηθεί λίγο το 
ποσόν. 

Σκουμπόπουλος: Να ρωτήσω, εκτός από τις 4 καταστάσεις που παρέλαβε ο κ. 
Γιαννουλάκης, υπάρχουν κι άλλες που πέρασαν από τη Δημαρχιακή Επιτροπή; 

Δαούλας: Δεν πέρασαν ακόμη, έχουμε ακόμη μία κατάσταση που ετοιμάζουν 
οι υπάλληλοι και θα την περάσουμε. 

Σκουμπόπουλος: Να την δούμε κι αυτήν. 
Δαούλας: Μόλις είναι έτοιμη θα την δείτε. 
Πρόεδρος: Τριτομιλίες. 
Σκουμπόπουλος:  Λέτε ότι φτάσαμε στα 4.000.000 ευρώ, είναι 3.708.000,00 

ευρώ, θα δούμε και την πέμπτη κατάσταση και θα τα πούμε. Δεν μπορώ να καταλάβω 
όμως γιατί δεν ήρθαν ακόμη όλα τα τιμολόγια. Μέχρι πότε μπορούν να έρχονται 
τιμολόγια και από πού είναι αυτά; Δηλαδή του χρόνου, το 2008, θα έρχονται 
τιμολόγια του 2006; Κι αυτό είναι υπό έρευνα. Κε Μιχαηλίδη και κε 
Χατζηαθανασίου, είστε νέοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και γι’ αυτό ομιλείτε έτσι. 
Δεν θα καθίσω, ούτε για χρηστή διοίκηση ν΄ απαντήσω, ούτε για κακοδιαχείριση 
γιατί είμαστε όλοι γνωστοί σ΄ αυτή την πόλη. Ενδεχομένως να είχαμε έλλειμμα 
είσπραξης και δεν είναι τίποτα αν αφήσαμε 1 και 2 και 3 εκατ. ανείσπρακτα, γιατί κι 
εσείς θ΄ αφήσετε αφού ο κόσμος δεν έχει λεφτά και δεν πληρώνει. Εγώ θέλω να 
συμφωνήσω με την πολιτική διάσταση του θέματος που έδωσε ο κ. Ορφανίδης και να 
σας πω να ζητήσετε από την ΕΕΤΑ να σας δώσει τη μελέτη που έκανε για όλους τους 
δήμους της χώρας μας, που είναι 1.019 και όχι 1.172, για να δείτε πόσοι απ΄ αυτούς 
χρωστάνε και πόσα, και να μην πιστεύετε τους δημοσιογράφους και τις εφημερίδες. 
Εκεί θα δείτε ότι η συντριπτική πλειοψηφία, πάνω από 900 δήμους, χρωστάνε 
τετραπλάσια και πενταπλάσια ποσά απ΄ αυτά που χρωστάμε εμείς. Αν από τα 
4.000.000 ευρώ που λέει ο διευθυντής, τα 2.000.000 ευρώ είναι έργα, αυτό δεν είναι 
αναπτυξιακό; Αν είναι ασφαλιστικές εισφορές, δεν είναι εργατοτεχνίτες που 
προσλήφθηκαν και πρόσφεραν υπηρεσία; Τι είναι τελικά ανάπτυξη και ποιος είναι ο 
ρόλος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης κι ενός Δήμου; Να μην βοηθήσει στην ανεργία, να 
μην προσλάβει προσωπικό, ενδεχομένως και ακατάλληλο; Θα τα δείτε κι εσείς σ΄ 
αυτή την τετραετία που θα είστε στον Δήμο. Κανένας εργολάβος δεν παίρνει τον 
εξηντάρη και τον εξηνταπεντάρη στα έργα, ο Δήμος όμως και η ΔΕΥΑΒ είναι 
υποχρεωμένοι να τους προσλάβουν. Και τις πολιτιστικές εκδηλώσεις και τα 
σουβλάκια τα επικρότησε ο κόσμος. Δώστε κι εσείς κάτι και προπαντός μην ξεχνάτε 
τα ποτήρια με τις ρετσίνες τις άδειες, του χρόνου την Καθαρά Δευτέρα, πάλι στο 
τραπέζι στην οδό Εληάς, αλλά εσείς φαίνεται είχατε πάει αλλού να δείτε καρναβάλια 
και είχατε ξεχάσει τα καρναβάλια στη Βέροια. Και σουβλάκια δώσαμε και θα 



ξαναδώσουμε αν χρειαστεί γιατί τα έχει ανάγκη ο κόσμος. Δεν κατάλαβα για ποιο 
δάνειο της εκκλησίας λέτε. Αν εννοείτε αυτό των 100.000.000 που είχε πάρει ο κ. 
Χασιώτης, ο ίδιος το είχε ξοφλήσει. Εμείς δεν πήραμε κανένα δάνειο για την 
εκκλησία, το τελευταίο όταν φύγαμε το αφήσαμε να το διαχειριστείτε εσείς. Εγώ 
επιμένω λοιπόν στο δάνειο των 2.500.000. 

Χατζηαθανασίου: Δεν ξέρω πότε θα μάθουμε εμείς αλλά πιστεύω αυτό να 
γίνει πολύ σύντομα. Κόψτε λίγο κε Σκουμπόπουλε και συνειδητοποιείστε επιτέλους 
ότι ένας από τους λόγους που χάσατε ήταν γιατί τα ξέρατε όλα. Συνειδητοποιείστε ότι 
θα πρέπει να μαθαίνετε κι εσείς και όλοι μας γιατί μόνον έτσι βελτιωνόμαστε κι εκεί 
αναφερόμουν όταν έλεγα για διαχείριση και οικονομία. Να διδάσκεται κανείς απ΄ 
αυτά που έκανε και να διορθώνεται. Αυτό αφορούσε τη λέξη οικονομία και 
διαχείριση. Αν κανείς από εδώ μπορεί να μου αποκαλύψει τον μαγικό τρόπο να 
διεκδικήσουν οι ΟΤΑ τα χρήματα που χρωστάει η πολιτεία απ΄ ότι τους ανήκει δεν 
θα ζητούσαμε δραχμή δάνειο. Πείτε μου όμως, σήμερα, αύριο και τις προσεχείς 
ημέρες που ο Δήμος καλείται ν΄ αντιμετωπίσει τεράστια προβλήματα ποιος θα τ΄ 
αντιμετωπίσει αυτά χωρίς αυτόν τον αναγκαίο δανεισμό; Απεχθής αλλά αναγκαίος 
δανεισμός. Το ενάμιση ή δυόμιση ποσώς αφορά. Εξακολουθώ να πιστεύω ότι είναι 
αναγκαία τα δυόμιση εκατ. αλλά πείτε μου ποιος είναι ο μαγικός τρόπος. Είμαι 
πρόθυμος ν΄ ακολουθήσω κι εγώ, όποια αγωνιστική τακτική νομίζετε ότι πρέπει ν΄ 
ακολουθήσει αυτή η ομάδα για να διεκδικήσει τα λεφτά που τους ανήκουν. 

Ακριβόπουλος: Είναι λαϊκισμός κε Μιχαηλίδη να λέτε ότι από τα έξοδα 
παραστάσεως των αντιδημάρχων θα είχε καλυφθεί το όποιο έλλειμμα υπήρχε. Από 
τις δικές σας μη πληρωμές των εξόδων παραστάσεως πάντως δεν καλύψατε τα 
ελλείμματα. Η Γκαιμπελίστικη τακτική, πες-πες κάτι θα μείνει, κατά την προεκλογική 
περίοδο έπεσε άφθονη και φθάσαμε σ΄ ένα σημείο ν΄ ακούμε για 6 – 7 και 8 εκατ. 
ευρώ χρέη, αναλάβατε την εξουσία και είπατε για 4 εκατ. ευρώ και 5 εκατ. ευρώ με 
τις δημοτικές επιχειρήσεις και φτάσαμε σήμερα να πάρουμε δάνειο κι ενώ έπρεπε να 
μας τα πείτε αναλυτικά, μας λέτε ότι θα μας τα πείτε στο άλλο συμβούλιο. Το 
καλύτερο βήμα ήταν να μας πείτε ότι είναι αυτά και τα άλλα και να μας 
κατατροπώσετε, όπως εσείς φαντάζεστε ότι μπορείτε να κάνετε, πλην όμως 
εξακολουθείτε την ίδια τακτική ότι δηλ. θα τα πούμε αλλού. Μετά από τόση 
συζήτηση ήρθε ο κ. διευθυντής και είπε αυτά που είπε. Η πολιτεία κε 
Χατζηαθανασίου υπό την παρούσα κυβέρνηση, έδωσε κάποιο μέρος των 
παρακρατηθέντων. Βέβαια αν η πολιτεία, υπό όποια μορφή και κυβέρνηση ήταν, 
έδινε τα παρακρατηθέντα σίγουρα δεν θα είχαμε ανάγκη ούτε εμείς ούτε εσείς απ΄ 
αυτή την δανειοδότηση. Επειδή το πρώτο τετράμηνο είναι όλα εύκολα, εύχομαι όταν 
θα κάνετε τον απολογισμό σας ν΄ αφήσετε λιγότερες υποχρεώσεις. 

Δήμαρχος: Πρώτα απ΄ όλα να ξεκαθαρίσουμε ότι δεν μιλάμε εδώ για τις 
δημοτικές επιχειρήσεις και να μη θολώνουμε νερά. Εδώ μιλάμε για τον Δήμο 
Βέροιας. Οι δημοτικές επιχειρήσεις είναι ένα χωριστό κεφάλαιο. Δύο φορές είπε ο κ. 
Ακριβόπουλος ότι το πρώτο τετράμηνο είναι μία πολύ όμορφη υπόθεση και μία 
εξαιρετική εμπειρία αλλά δυστυχώς εμείς δεν το νιώθουμε έτσι ενώ εσείς παραλάβατε 
κάτι καλύτερο και το νιώσατε έτσι το πρώτο τετράμηνο. Εάν θυμάστε, κάτι που εγώ 
θυμάμαι πολύ καλά, υπήρχε μία πρόσκληση, πριν αποχωρήσει ο κ. Χασιώτης, προς 
τους προμηθευτές για να έρθουν να πληρωθούν όλοι από τον Δήμο. Σίγουρα η 
διοίκηση έχει συνέχεια αλλά προφανώς για να το επαναλαμβάνετε κε Ακριβόπουλε 
είχατε ένα καλό πρώτο τετράμηνο γι’ αυτό έχετε κι αυτή την εμπειρία. Εμάς δεν μας 
αφήσατε αυτή τη χαρά και δεν θέλω ν΄ αναφερθώ σε λεπτομέρειες οι οποίες είναι 
στενάχωρες αλλά και άνθρωποι λιποθύμησαν μέσα στο γραφείο μου και τέλος 
πάντων έχει παρελάσει και παρελαύνει πολύς κόσμος με δίκαιες απαιτήσεις και 
ομολογώ, και το κλείνω εδώ γιατί δεν θέλω να λαϊκίσω όπως λέτε, ότι στη ζωή μου 



δεν νομίζω να αισθάνθηκα χειρότερα απ΄ όλο αυτό το χάλι και την πίεση. Νομίζω ότι 
ήμουν απολύτως σαφής όταν σας είπα ότι είναι ένα πακέτο πρότασης μαζί με την 
αναχρηματοδότηση. Πριν φέρω αυτές τις προτάσεις εδώ να ξέρετε ότι συζήτησα με 
εξαιρετικούς οικονομολόγους και γι’ αυτό ακριβώς έρχεται μία συνολική πρόταση 
συμμαζέματος και όχι υποφέρουμε – δεν έχουμε – ας πάρουμε. Είπατε κε Ορφανίδη 
ότι θα πρέπει να είμαστε ανυποχώρητοι στις διεκδικήσεις μας αλλά δεν ξέρω ποιο 
είναι αυτό το υπουργείο που κάνει διακανονισμούς και δεν ξέρω τι έκανε ο 
Φασούλας. Εγώ δεν ξέρω αν υπάρχει υπουργείο που να προχωρήσει σε διακανονισμό 
αυτών των χρεών που υπάρχουν, ξέρω όμως πως ο Συνήγορος του Πολίτη έχει 
αποφανθεί πως οι πρώτοι φορείς σε κακοδιαχείριση είναι οι Δήμοι, κάτι που δεν μας 
τιμάει κι εγώ δεν θα ήθελα ο δήμος Βέροιας να είναι ένα απ΄ αυτά τα παραδείγματα. 
Θα ήθελα να είμαστε η εξαίρεση κι αυτή την προσπάθεια κάνουμε αυτή τη στιγμή. 
Γι’ αυτό ήρθε αυτή η συνολική πρόταση και σας εξήγησα και πριν ότι με την 
αναχρηματοδότηση θα κερδίσουμε αυτά τα 2.500.000 ευρώ. Ας πάρουμε εμείς το 
1.500.000 ευρώ δάνειο και να είστε σίγουροι ότι με την άλλη διαδικασία θα 
κερδίσουμε κάποια χρήματα που θα συμπληρώσουν αυτό το ποσόν. 

Μιχαηλίδης: Δεν χρειαζόμουν το σημερινό βήμα για ν΄ απαντήσω στον κ. 
Ακριβόπουλο γι’ αυτά που ισχυρίστηκα για κακοδιαχείριση ή για μη χρηστή 
διαχείριση, γιατί είναι φως-φανάρι και θα μιλήσουμε με στοιχεία στην πορεία αφού 
σήμερα το θέμα δεν είναι αυτό. Θα έρθουν θέματα στην πορεία και θα μιλήσουμε για 
αγορές 600 κουβερτών, για αγορές ουίσκι απ΄ το γραφείο τελετών, θα τα πούμε όλα 
με τιμολόγια. Εκπλήσσομαι βέβαια, γιατί για ακόμη μία φορά δεν έχετε πρόταση, 
υιοθετήσατε απόψεις του κ. Ορφανίδη που ως συνήθως δεν έχει πρόταση. Πετάτε 
λοιπόν τη μπάλα στην κερκίδα και μιλάτε για πόρους ή να ξεχρεωθούν τα δάνεια από 
υπουργεία και λοιπούς συγγενείς. Δεν έχω καμία υποχρέωση κε Σκουμπόπουλε να 
απευθυνθώ στην ΕΕΤΑ για να δω πόσοι δήμοι χρωστάνε. 

Παυλίδης: Εγώ ξέρω ότι ο κ. Χασιώτης έκανε αυτό το Δημαρχείο που είμαστε 
τώρα εδώ, καθώς και άλλα έργα όπως τον Χώρο Τεχνών κ.λ.π. και πριν φύγει 
καλούσε με ανακοινώσεις όλους τους δημότες, όλους τους πολίτες να έρθουν να 
πάρουν τα χρήματά τους, σε όποιον όφειλε, πράγμα που δεν είδα από εσάς. Δεν ξέρω 
τι θεωρείτε αναπτυξιακό αλλά για μένα αντί να πάρεις 25 άτομα στη ΔΕΥΑΒ 
παίρνεις 45 χωρίς να υπάρχει διαφορά στα έργα και το θεωρείς αναπτυξιακό τότε 
είναι διαφορετική η δική μας λογική. Η κατάντια που έφτασε σήμερα ο Δήμος είναι 
αυτή. Ο δημότης, ο πολίτης έχει κόψει τιμολόγιο, το έφερε στον Δήμο, πλήρωσε γι’ 
αυτό ΦΠΑ, έχουν βγει δηλ. τα χρήματα από την τσέπη του κι ελπίζει τώρα να τα 
πάρει. διότι όταν μία υπηρεσία ή εταιρεία του κόβει ένα τιμολόγιο το ΦΠΑ πρέπει να 
το πληρώσει. Δεν καταλαβαίνουμε ότι αυτή τη στιγμή δεν υπάρχει χρήμα στην αγορά 
και δεν κινείται ολόκληρη πόλη; Θα έρθει ο ισολογισμός του Δήμου κι εκεί θ΄ 
αποτυπωθούν όλα. Γιατί λοιπόν τόση αγωνία τώρα για το τι χρωστάμε και αν θα 
έπρεπε να έρθουν αναλυτικά; Σίγουρα η καλή οικονομική πολιτική του Δήμου ή η 
αναχρηματοδότηση θα αποφέρει στον Δήμο ένα κέρδος, αλλά αυτά θα εισπραχθούν 
σταδιακά και στα επόμενα χρόνια. Εγώ μιλάω για προοπτικές, για δυναμική που θα 
πρέπει να την έχουμε από τώρα για να λειτουργήσουμε. Δεν διαφωνεί κανείς με την 
καλή οικονομική πολιτική, ούτε διαφωνούμε ότι αυτά τα χρήματα θα εξοικονομηθούν 
και μ΄ αυτά τα χρήματα που θα εξοικονομήσουμε μακάρι να κάνουμε ένα άλλο έργο. 
Προσωπικά για μας, γιατί μιλάμε για χρήματα και δάνεια, δεν είναι πού βρισκόμαστε 
τώρα αλλά πού θα πάμε τον Δήμο. 

Ορφανίδης: Στη δευτερομιλία μου έκανα μία ατάκα αλλά κανείς δεν την 
έπιασε, δηλ. ότι δεν αντιλαμβάνομαι τις διαχωριστικές γραμμές των δύο μεγάλων 
παρατάξεων. Παραξενεύομαι και ενισχύω τη θέση μου όταν  ο κ. Σκουμπόπουλος και 
ο κ. Ακριβόπουλος σας προκαλούν να βγάλετε στοιχεία κι εσείς τελικά δεν βγάζετε. 



Ερχεται στο μυαλό μου ένα απλό παράδειγμα κι ένα νούμερο, ότι δηλ. τον 
προηγούμενο χρόνο έγιναν 1.800.000 έργα, η ΣΑΤΑ ήταν 1.600.000 ευρώ κι έρχεται 
στο μυαλό μου ότι αυτά τα χρήματα έτσι κι αλλιώς έπρεπε να πάνε εκεί αλλά δεν 
πήγαν. Πού πήγαν; Γιατί δεν τα βγάζετε κα Δήμαρχε για να ξέρουμε; Μήπως τελικά 
δεν θέλετε να πάτε κόντρα κανένας σας εδώ πέρα; Γιατί δεν έμειναν 200.000 ευρώ 
υπόλοιπο κι έμειναν όλα; Εμένα το πώς θα πάρουμε και τι δυναμική θα έχουμε με 
δάνεια δεν με πείθει. Πρέπει να δούμε πώς θα πορευτούμε κι αν θέλουμε να μιλάμε 
για προοπτικές να δούμε πώς αυτά τα χρήματα παρανόμως δεν πάνε στις θέσεις τους. 
Σας προκαλώ να βγάλετε στοιχεία. Ο κ. Μιχαηλίδης λέει ότι δεν έχουμε πρόταση 
αλλά αν νομίζει ότι οι κουβέντες είναι πολιτική, τότε να πάμε σ΄ αυτό το επίπεδο, 
αλλά εμείς δεν είμαστε αυτού του επιπέδου. 

Δήμαρχος: Βλέπω ότι υπάρχει μία εμμονή ως προς το ποσόν με αυξητική 
τάση. 

Πρόεδρος: Υπάρχει και το επόμενο θέμα και μας είπε η κα Δήμαρχος ότι θα 
υπάρχει ένας συμψηφισμός. 

Ακριβόπουλος: Το επόμενο θέμα κε Πρόεδρε είπαμε θα συζητηθεί ξεχωριστά. 
Γι’ αυτό το θέμα εμείς συμφωνούμε με την εισήγηση της κας Δημάρχου για το 
1.500.000 ευρώ. Αν νομίζει ότι, σε συνδυασμό με την αναχρηματοδότηση, θα το 
επιλύσει, δεν υπάρχει πρόβλημα. Υπάρχει βέβαια και η πρόταση του κ. 
Χατζηαθανασίου. 

Πρόεδρος: Νομίζω ότι υπάρχει μία πρόταση του κ. Ορφανίδη, δηλ. να 
διεκδικήσει ο Δήμος αυξήσεις. 

Ορφανίδης: Το θέμα σήμερα είναι αν θα πάρουμε το δάνειο και δεν λέμε τι θα 
διεκδικήσουμε. 

Χατζηαθανασίου: Διαδικαστικά. Εχω την αίσθηση ότι αυτό δεν είναι 
πρόταση. Κανείς δεν διαφωνεί μ΄ αυτό κι άρα δεν πρέπει να μπει για ψήφιση αν θα 
πρέπει να διεκδικήσουμε. Υπάρχει κανείς που να διαφωνεί με κάτι τέτοιο; 

Ορφανίδης: Η πρότασή μου δεν θα μπορούσε να είναι αυτή. Το θέμα μας 
είναι αν θα πρέπει να συνάψουμε σχέση δανείου ή όχι κι εμείς θα πρέπει να πούμε ναι 
ή όχι κι εγώ είμαι στο όχι. Το πώς θ΄ απαιτήσουμε τα λεφτά είναι άλλο και θα το 
συζητήσουμε. 

Δήμαρχος: Μπορεί να διαμορφωθεί η πρόταση για σύναψη δανείου μέχρι του 
ποσού των 2.000.000-2.500.000 ευρώ και βλέπουμε στην πορεία με τις προσφορές 
που θα έχουμε τι ποσό θα πάρουμε. 

Ακριβόπουλος: Από τη συζήτηση του θέματος καταγράφηκαν δύο προτάσεις, 
αυτή της κας Δημάρχου για 1.500.000 ευρώ και του κ. Χατζηαθανασίου για 
2.500.000 ευρώ. Ηταν και του κ. Σκουμπόπουλου για 2.500.000 ευρώ, που όμως 
υπαναχώρησε. 

Δήμαρχος: Εδώ κε Πρόεδρε συζητάει το Δημοτικό Συμβούλιο και ακούγονται 
απόψεις. Εδώ δεν ερχόμαστε όλοι «προκάτ». Είπα τις απόψεις μου, ακούστηκε 
αντίλογος, ακούστηκαν άλλες προτάσεις αλλά το συμβούλιο είναι για να 
διαμορφώνει μία τελική άποψη. Πιστεύω ότι θα μπορούσε να διαμορφωθεί μία 
πρόταση για σύναψη δανείου μέχρι του ύψους των 2.000.000 ευρώ. 

Ακριβόπουλος: Διαδικαστικά. Εχουν καταγραφεί οι προτάσεις και δεν γίνεται 
μετά το πέρας της διαδικασίας, που έχουμε τοποθετηθεί να διαμορφώνεται άλλη 
τρίτη πρόταση. Η πρόταση του κ. Χατζηαθανασίου για 2.500.000 ερώ, αν επιμείνει, 
μας καλύπτει και δεν χρειάζεται να πάρουμε όλο το ποσό. Μπορούμε να πάρουμε 
λιγότερο. Αν έρθει κι ένας τρίτος τώρα και πει για 3.000.000 ευρώ, θα το βάλουμε σε 
ψηφοφορία; 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του κ. Τ. Χατζηαθανασίου για 
λήψη δανείου ύψους 2.500.000,00 ευρώ; 



 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 
1.- Το από 11-4-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Ότι το σύνολο των ληξιπρόθεσμων και μη οφειλών του Δήμου (σε προμηθευτές, 
πιστωτές, Ελληνικό Δημόσιο, Ασφαλιστικούς Οργανισμούς κ.λ.π.), που δεν 
εξοφλήθηκαν και θα μεταφερθούν στη νέα χρήση, ως οφειλές παρελθόντων ετών, 
ανέρχεται στο ποσό των € 4.000.000,00 περίπου. 
3.- Ότι ο Δήμος μας αδυνατεί να καλύψει το παραπάνω ποσό με ίδια έσοδα. 
4.- Ότι σκόπιμο είναι να εγκριθεί η σύναψη δανείου από πιστωτικό ίδρυμα για την 
εξόφληση μέρους των παραπάνω οφειλών. 
5.- Τις προτάσεις και απόψεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις  των άρθρων 93 και 176 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει κατ’ αρχήν τη σύναψη δανείου ύψους € 2.500.000,00 από 
αναγνωρισμένο πιστωτικό ίδρυμα για να διατεθεί για τη μερική εξόφληση 
ληξιπρόθεσμων και μη οφειλών του Δήμου Βέροιας. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  265 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος 

 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Σοφιανίδης 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Κ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Η. Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  23-4-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


